
2015D19886 Lijst van vragen 

De vaste commissie voor Volksgezondheid, Welzijn en Sport heeft op 
28 mei 2015 een aantal vragen voorgelegd aan de Algemene Rekenkamer 
over de Aanbieding van het rapport Resultaten verantwoordingson-
derzoek 2014 bij het Ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en Sport 
(XVI) (Kamerstuk 34 200 XVI, nr. 2). 

De voorzitter van de commissie, 
Lodders 

De griffier van de commissie, 
Teunissen 
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Nr. Vraag 

1 Is de Algemene Rekenkamer van mening dat de invoering van de 
decentralisaties uitgesteld had moeten worden? Zo nee, waarom 
niet? 

2 Is de Algemene Rekenkamer van mening dat de invoering van het 
trekkingsrecht uitgesteld had moeten worden? Zo nee, waarom 
niet? 

3 Kan de Algemene Rekenkamer aangeven wat de onzekerheden 
m.b.t. de DBC-omzet in de medisch specialistische zorg impliceren 
voor de accuratesse van de huidige ramingen op dit gebied? In 
hoeverre acht de Algemene Rekenkamer de huidige ramingen 
betrouwbaar? 

4 Kan de Algemene Rekenkamer aangeven, wanneer er wordt 
gesproken over het verbeteren van cijfers naar aanleiding van een 
herstelplan, of het gaat om een beter inzicht in de DBC-omzet 
cijfers in de medisch specialistische zorg of om een positievere 
DBC-omzet? 

5 Welke onzekerheden zijn weggenomen, naar aanleiding van de 
opmerking dat «ondanks alle inspanningen nog niet alle onzeker-
heden zijn weggenomen»? 

6 Het is onzeker in hoeverre de uitgaven aan de medisch specialisti-
sche zorg en de curatieve GGZ in 2012 en 2013 rechtmatig besteed 
zijn. Om welke redenen denkt de Algemene Rekenkamer dat in 
2014 en 2015 een herhaling van de problemen van 2012 en 2013 
dreigt te ontstaan? Waarom is de Algemene Rekenkamer er niet 
van overtuigd (zoals de Minister in haar reactie op pagina 15 
aangeeft), dat de problemen in 2014 voorbij zullen zijn omdat de 
verantwoording vanaf dat jaar via het reguliere verantwoordings-
traject plaatsvindt? 

7 Wordt met de verkoop van het RIVM-terrein de verkoop van het 
Sproncklaboratorium bedoeld, waarover door de Kamercommissie 
VWS in januari feitelijke vragen zijn gesteld aan de Minister 
(2015D01461)? 

8 Waar staat de toezegging van VWS om de Tweede Kamer voor de 
zomer van 2015 alsnog per brief te informeren over de kosten en 
opbrengsten van de verkopen? Aan wie is deze toezegging 
gedaan? 

9 Hoe oordeelt de Algemene Rekenkamer over het feit dat de 
regering en veldpartijen de resterende onzekerheden over de 
juistheid van de omzet hebben geaccepteerd teneinde de jaarreke-
ning 2013 vast te kunnen stellen? Heiligt, volgens de Algemene 
Rekenkamer, in dezen het doel de middelen? 

10 Bij 10% van de ziekenhuizen is over het jaar 2013 geen goedkeu-
rende controleverklaring of verklaring met beperking afgegeven 
door accountants. Welke andere zaken spelen daar die van invloed 
zijn op de jaarrekeningen? 

11 De Algemene Rekenkamer geeft aan het problematisch te vinden 
dat de toetsing van de rechtmatigheid van de DBC-omzet over 2014 
en 2015 volledig bij ziekenhuizen en zorgverzekeraars komt te 
liggen. Welke verbeteringen in het proces kan de Algemene 
Rekenkamer zich voorstellen? 

12 Wat zijn de redenen dat zorgverzekeraars onvoldoende prikkels 
hebben om declaraties goed te controleren? Welke verbeteringen 
hierin kan de Algemene Rekenkamer zich voorstellen? 

13 Welke consequenties heeft het of kan het hebben dat zorgverzeke-
raars van hun accountant over 2012 en 2013 geen goedkeurende 
controleverklaring hebben gekregen? 
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Nr. Vraag 

14 Wat zijn de redenen dat accountants eind maart 2015 hebben 
aangegeven dat zij geen zekerheid kunnen geven over de 
rechtmatigheid van de DBC-omzet in 2014 en 2015? 

15 Is de DBC-omzet van de zorgaanbieder gelijk aan het totaal aan 
declaraties, of is dat gelijk aan het bedrag dat ook daadwerkelijk 
betaald wordt door de zorgverzekeraar aan de zorgaanbieder 
(nadat er met een omzetplafond rekening is gehouden)? 

16 Is de schadelast van de zorgverzekeraar gelijk aan het totaal aan 
DBC-declaraties, of gelijk aan de totale kosten nadat er met 
omzetplafonds rekening is gehouden? 

17 Waarop was de oorspronkelijke raming van circa 460 miljoen euro 
voor de transitiegelden gebaseerd? Waren de aannames naar 
mening van de Algemene Rekenkamer destijds verkeerd? 

18 Deelt de Algemene Rekenkamer de mening van de Minister dat de 
transitiebedragen zelf niet onzeker zijn, en dat er alleen onzeker-
heid zit in de onderliggende DBC-omzet? 

19 Voor hoeveel instellingen geldt dat zij de door de Nederlandse 
Zorgautoriteit (NZa) gevraagde informatie niet meer uit de 
administratie konden afleiden, zodat de NZa ambtshalve een 
besluit moet nemen over de hoogte van het transitiebedrag? 

20 De Algemene Rekenkamer stelt dat het plan van aanpak dat tussen 
veldpartijen en Ministerie van VWS een stap in de goede richting is 
maar dat nog niet op alle onderdelen overeenstemming is bereikt. 
Kan de Algemene Rekenkamer toelichten op welke punten nog 
overeenstemming moet worden bereikt? 

21 Wanneer moeten uiterlijk de knelpunten voor 2015 zijn opgelost, 
om te voorkomen dat er ook in 2015 problemen in de DBC-
omzetverantwoording van de curatieve GGZ ontstaan? 

22 Welke maximale tijdspanne tussen een geconstateerde overschrij-
ding van het kader ziekenhuizen en de eventuele inzet van het MBI 
acht de Algemene Rekenkamer nog verantwoord? 

23 In hoeverre acht de Algemene Rekenkamer het een haalbare 
exercitie om te komen met een uitputtende lijst van oorzaken die 
ten grondslag liggen aan de overschrijdingen van het budggetair 
kader ziekenhuizen, gezien de complexiteit van de sector? 

24 Wat is het percentage totale werkelijke groei in 2012 en 2013 als de 
transitiebedragen niet worden meegerekend? 

25 Betekent de beslissing van de Minister om pas uiterlijk in het 
voorjaar van 2017 te besluiten over inzet van het macrobeheersin-
strument (MBI) over 2014, dat zij daarmee de overschrijdingen uit 
2014 (en latere jaren) kan doorschuiven naar de volgende 
kabinetsperiode? 

26 Betekent de beslissing van de Minister om pas uiterlijk in het 
voorjaar van 2017 te besluiten over inzet van het MBI over 2014, 
dat ziekenhuizen meer onzekerheid hebben over de jaarrekening 
over 2014 en mogelijk een grotere kans hebben dat de accountant 
de jaarrekening zal afkeuren? 

27 Welke structurele oplossingen stelt de Algemene Rekenkamer 
voor? 

28 Kan de Algemene Rekenkamer toelichten hoe zij vinden dat de 
ministeries van VWS, SZW en de Sociale Verzekeringsbank (SVB) 
hun rol hadden moeten invullen? Hoe ziet de Algemene Rekenka-
mer ieders rol? 

29 Kan de Algemene Rekenkamer nader toelichten op welke wijze het 
toezichtsbeleid van het Ministerie van VWS gewijzigd zou moeten 
worden om problemen zoals rondom het trekkingsrecht PGB’s in 
de toekomst te voorkomen? 
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30 Kan de Algemene Rekenkamer toelichten of de conclusie, dat het 
Ministerie van VWS de duidelijke signalen niet heeft herkend en 
dat dit niet tot adequate bijsturing heeft geleid, naar aanleiding van 
de reactie van de Minister moet worden herzien? 

31 Kan de Algemene Rekenkamer een toelichting geven hoe en wat zij 
precies in het verantwoordingsonderzoek 2015 over het PGB en de 
SVB willen onderzoeken? 

32 Kan de Algemene Rekenkamer zich uitspreken over de rechtmatig-
heid van het handelen van gemeenten en bestuurders die, ondanks 
een wettelijke plicht, besluiten de ouderbijdrage jeugdhulp 
(tijdelijk) niet te innen? (Deze vraag betreft eveneens pagina 3/4) 

33 Constateert de Algemene Rekenkamer normaal gesproken altijd 
dat er sprake is van onduidelijkheid in plaats van onrechtmatigheid 
in het geval van het niet naleven van een wettelijke regeling door 
gemeenten of provincies wanneer de regering onderzoek doet naar 
de desbetreffende wettelijke regeling? 

34 Heeft de Algemene Rekenkamer zicht op hoeveel gemeenten geld 
missen omdat zij de verplichte ouderbijdrage niet innen? 

35 Heeft de Algemene Rekenkamer zicht op de hoeveel geld de 
gemeenten die geen ouderbijdrage innen in totaal mislopen? 

36 Hoe zou volgens de Algemene Rekenkamer de onrechtmatigheid 
rondom de Huishoudelijke Hulp Toeslag moeten worden hersteld? 

37 Via welke wijzen kan de onrechtmatige wijze waarop de huishou-
delijke hulp toelage is verstrekt, worden hersteld? 

38 Welke consequenties gelden er voor ministeries die niet conform 
huidige wet- en regelgeving werken? 

39 Kan de regering het budget voor de huishoudelijke hulp toelage 
terugvorderen, indien gemeenten dit budget niet gebruiken en dit 
niet willen terugstorten, ook al is dit in strijd met de bestedingsvrij-
heid? 

40 Zou de Algemene Rekenkamer aanbevelen om het Experiment 
Regelarme Instellingen (ERAI) door te laten lopen na 2015? 

41 Op welke wijze kan het Ministerie van VWS de regeldruk in de 
langdurige zorg inzichtelijker maken? 

42 Welke stappen zouden er volgens de Algemene Rekenkamer gezet 
moeten worden om de regeldruk in de langdurige zorg aan te 
pakken? 

43 Wat zijn volgens de Algemene Rekenkamer de belangrijkste 
adviezen om de ervaren regeldruk in de langdurige zorg aan te 
pakken? 

44 Waarop is het oordeel gebaseerd dat het financieel beheer bij het 
Zorgverzekeringkantoor in Caribisch Nederland in 2014 aanzienlijk 
is verbeterd? 

45 Kan de Algemene Rekenkamer een helder overzicht geven van de 
fouten en onzekerheden ten gevolge van onvolkomenheden in het 
beleidsartikel jeugd? Kan de Algemene Rekenkamer de consequen-
ties van het bovenstaande duiden?
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